
Årsmelding 2024

Styret har bestått av:
Arnt J. Johansen – formann
Håvard Olsen – nestformann
Deanne Hansen – sekretær
Ingvard Johansen – kasserer
Torgunn Grønnevik – styremedlem
Jon-Kåre Olufsen – 1. varamedlem
May Britt Jensen – 2. varamedlem

Det er holdt 3 styremøter som behandlet 8 forskjellige saker i meldingsåret.

Årsmøte, medlemmer, økonomi og årsmelding.
Årsmøtet ble holdt tirsdag 19. mars på Napoli restaurant, Sandnessjøen.
16 medlemmer var til stede. Økonomien er fortsatt meget god, med rekordmessig overskudd i året 
som gikk. Antall betalende medlemmer ved årsskiftet var 99, mot 79 året før. Regnskapet følger 
kalenderåret. Denne årsmeldingen omhandler tiden fra 1. mars 2024 til årsmelding skrives i 2025.

Nettside og annen informasjon. 
Nettsiden har nå vært drevet i 14 år. Det er i meldingsåret lagt ut 20 nyheter, og noen nye bilder 
ellers. Antall besøk på nettsiden er nokså stabilt. Digital modell og film om Skålvær i 1890-årene 
har vært presentert for besøkende ved enkelte anledninger. Brosjyren «Velkommen til Skålvær» er 
det fortsatt en del igjen av, og kan fortsatt brukes, selv om det er noen år siden den ble utgitt.
Alstahaug kommune er etter hvert kommet i gang med skiltplan for Skålvær, og noe materiell er 
produsert og klart for utplassering. Velforeningen har deltatt i planleggingen, og bidratt med navn, 
stedfesting og andre detaljer. Manuskript for guiding er skrevet, men trenger noe finpuss. 

Samferdsel.
Innskrenking i hurtigbåtrutene i Nordland medfører sannsynligvis at anløp av Skålvær i 
Brønnøyruten forsvinner. Det er i denne omgang ingen forslag til innskrenkinger i rute 18-172 
Herøy-Vega. Det arbeides nå med forslag til nye anløp  i Herøy-Vega ruten for å få til bedre opplegg
for Skålvær. Hovedproblemet er at man kun kan reise fra Skålvær til Sandnessjøen søndag kveld.
Det presiseres at endringer ikke må gå ut over eksisterende anløp torsdag, fredag og søndag.
Det ble i 2024 registrert 170 anløp med tilsammen 755 reisende. 29 av disse benyttet Brønnøyruten.
(Anløp og passasjerer i 2023 var 180 og 561.) 

Dugnad og praktisk arbeid.
Mai-juni: Vedlikehold slåmaskin og klippere.
Juni: Reparasjon av platt under hurtigbåtkaiet. Sikring av kaihjørne med kjetting. Innleid 
arbeidskraft. Hele utgiften dekket av kommunen.
Mai-September: Hagen med nærliggene områder, samt veien opp til kirkebakken ble slått med 
plenklipper gjentatte ganger.
Juli: Oppspirende gran i fjøstomta ble fjernet. Og i samme tidsrom noe kvisting i stien mellom 
Langneset og Flagghaugen. Slått sletteland i det sentrale gårdsområdet med slåmaskin. Stort sett i 
samme utstrekning som flere tidligere år. Slått grøft langs hovedveien med ryddesag.



Planlagte og forhåndsmeldte besøk av grupper.
11. og 12. juni hadde Skålvær det største innrykk av folk på lange tider. Begge dagene var mer enn 
50 elever fra ungdomsskolen i Sandnessjøen og Søvik på heldags opphold. Dette var en del av 
opplegget kalt Den kulturelle skolesekken. Formålet var i  korte trekk, gjennom rollespill og 
deltakelse i praktiske oppgaver, å oppleve noe av livet på stedet i 1890-årene. Disse to dagene er 
kanskje de mest krevende foreningen har opplevd. Ettersom det foregikk på vanlige arbeidsdager, 
var antallet folk fra velforeningen begrenset, og det ble mye å styre med for hver enkelt. Selv om 
det var samme opplegg og aktiviteter begge dagene, forløp dagene nokså forskjellig. Første dag noe
mer støyende enn andre dag. Man erfarte første dag at det ble lite å gjøre mot slutten, noe man 
kompenserte med tur i utmarka andre dag. Første dag var plaget med vått og surt vær, men langt 
bedre andre dag. Arrangementet ble fyldig beskrevet med reportasje i Helgelands Blad.
14. juni. Besøk av språkforsker Olaf Husby.
Etter en rundtur med hurtigbåten i flott vær, gikk 12 deltakere i land i Skålvær. Etter en guidet tur i 
kulturstien samlet 18 personer seg til foredrag i kjellerbua. Avsluttet med kaffe ute på bakken. 
Regnet som en inspirasjonstur i forbindelse med navneinnsamling i området.
22. juni. Besøk fra Vega.
Hele 37 personer, fordelt på to båter besøkte Skålvær denne lørdagen. Utflukten var et samarbeid 
mellom Vega menighet og Vega songlag. De besøkende stod selv for innholdet ved besøket. En time
i kirken ble etterfulgt av sosialt samvær på bakken ved kjellerbua. Naturlig nok med mye sang og 
musikk. Og været var på sitt aller beste.
14. juli. Kirkesøndag
Også denne dagen var det sol fra klar himmel. Oppsatt som kirkeskyss fra Sandnesjøen brakte med 
seg 39 passasjerer og et mannskap på to. Syv private småbåter ankom også med i overkant av 20 
personer. I tillegg var det ca 25 tilstedeværende i hus og hytter på Skålvær. Opplegg etter kirketid i 
kjent stil.
9. august. Blandet gruppe 
Det var en sammensatt gruppe av foreningen Alost, Leirfjord pensjonistforening og stiftelsen Gamle
Helgeland. I tillegg et par private på egen hånd. Alle ankom med rutebåt via Vega på formiddagen, 
og returnerte med ettermiddagsrute til Sandnessjøen. Vanlig program på land med omvisninger, 
kaffe og vafler.
Flere datoer - siste 22. august.
Kystriksveien reiseliv hadde i sommeren 24 diverse turer på Helgelandskysten. De besøkte Skålvær 
tre av fire planlagte turer. Det dreide seg om korte besøk med båt mellom sykkeletapper på Vega og 
Herøy. Kortfattet omvisning ved et par av besøkene.
September.
Folk fra Nibio, Tjøtta var en dag på Skålvær for registrering av sopp i beiteområdet. Det dreier seg 
ikke om matsopp for mennesker. Folk fra velforeningen var ikke til stede denne gangen, men 
foreningen ble kontaktet i forkant angående ferdsel på øya.
Hele vår, sommer og høst.
Mange besøkende med private båter, spesielt på dager med pent vær. Noen ganger ble det enkle, 
ikke planlagte omvisninger, og samtaler om smått og stort.

Kontakt og samarbeid med kommunen.
Mesteparten av kontakt med kommunen har vært møter i anledning skiltplan og manuskript for 
framtidig guiding på Skålvær. Begge områdene har hatt en viss framgang i løpet av året. Noe 
skiltmateriell er produsert og vil bli utplassert i år. Manus til guiding har et fyldig innhold med 
prioriterte avsnitter. Noe finpuss gjenstår. Det har vært kontakt med byggansvarlig for kirkebygg i 
Alstahaug angående oppussingsarbeid i Skålvær. Det har ikke lykkes å finne en god løsning når det 
gjelder arbeidsfolk. Formannen har hatt møte med leder i samferdselsutvalget i Alstahaug angående 
hurtigbåtrute 18-172. Formannen, sammen med Gunhild og Nils har deltatt på møte i forkant av 
besøk av elevene fra ungdomsskolen, og på evalueringsmøte etterpå.



Styret for Skålvær friluftsområde.
Ingen spesifike møter i 2024. Men de tre medlemmene har deltatt i temaene nevnt i forrige avsnitt.

Planer og ønsker for kommende sesong.
Vi regne med å fortsette i samme stil som før. Med hovedvekt på stell av hage, veier og landskapet 
som er mest synlig langs veien. Nye ideer er stort sett mangelvare. Og vi henger noe etter når det 
gjelder ting vi har hatt på programmet tidligere. Når hagen er raket og stelt (i påskeferien?) skal det 
tas fatt på rensing og maling av stakitt. Noen gjøremål på kjellerbua, og maling av nordveggen på 
kaihuset står ugjort. En taklekkasje på venterommet bør repareres ganske snart. 

Dato for kirkesøndag er ikke avklart i skrivende stund, men vi regner med å stille opp som vanlig.
Videre å prøve å være behjelpelig med tilrettelegging for grupper som melder sin interesse.
Det er ikke avklart om ungdomsgrupper som i 2024 kommer til å bruke Skålvær i år. Alstahaug 
kommune skal i år være vertskap for en samling i Helgeland Reiseliv. Det er snakk om å se på 
reisemål i utkantstrøk, og Skålvær er nevnt som sted for arrangementet. Vi vet lite om hva det betyr 
i praksis, utenom at det skal skje i august, og at det dreier seg om rundt 30 personer. 
Dersom kommunen kommer i gang med skilt og evt tiltak på vei kan det være aktuelt med dugnad. 
Dugnadstimer ved tiltak som kommunen styrer, og har søkt om midler til, vil gi betaling til 
foreningen. Å legge jordkabel, for å få tilgjengelig strøm til hagen og kjellerbua, er fortsatt aktuelt.

Vi oppfordrer også hver enkelt til å rydde egen strandlinje. Vi burde fått tatt en del øyer og holmer 
også. Vi kommer tilbake til saken senere. Jakten på veitistel bør fortsette. Om man klarer å få den 
bort fra øya er ikke godt å vite. Men utbredelsen kan begrenses.

Skålvær 2. mars 2025
Styret

17. mai 2024 i Skålvær



    En av mange omvisninger i gårdsområdet.

    Samling av skoleelever i hagen.

    Så reiser vi hjem.               (Alle foto: Arnt J. Johansen)


